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Protokół nr 48/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Posiedzenie rozpoczęto dnia 19 października 2022 r. o godz. 13:30, a zakończono o godz. 15:30 tego 

samego dnia w trybie stacjonarnym.  

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji: 

 Radna Karolina Jankowska – Grzybek,  

 Radna Magdalena Konrady,  

 Radna Ewa Chyła,  

 Radny Artur Wiatrak, 

 Radna Barbara Kempiak. 

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny, 

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami,  

- Weronika Fabiś – w/z Podinspektor ds. geodezji i budownictwa, 

- Kinga Kalak – Dyrektor Publicznego Przedszkola w Zdunach.  

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Radna Karolina Jankowska Grzybek otworzyła posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane 

quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne 

otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja.  

Na wniosek burmistrza Zdun z dnia 13.10.2022 r. oraz 14.10.2022 r. prowadząca obrady wniosła o 

wprowadzenie do porządku obrad punktów: 

1) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

2) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

3) Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych, 

4) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działek o numerach ewidencyjnych 2171/3 i 2171/4 w mieście Zduny. 

Radna Karolina Jankowska Grzybek przypominała, że dokonanie zmian w porządku obrad wymaga 

bezwzględnej większości głosów ustawowego składu komisji. 

Wobec powyższego poddała wnioski burmistrza Zdun pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: Wniosek burmistrz Zdun o wprowadzenie do porządku obrad 

punktów: 1) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

2) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
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3) Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych oraz wniosek z 14.10.2022 r.  

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działek o numerach ewidencyjnych 

2171/3 i 2171/4 w mieście Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Proponowane punkty zostały przyjęte. 

Innych wniosków, uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

Następnie prowadząca obrady przedstawiła zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej w 

m. Konarzew- dz. nr 254/12, 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej w m. 

Konarzew -dz. nr 113/19, 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022,  

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 2030, 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

f) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu działek o numerach ewidencyjnych 2171/3 i 2171/4 w mieście Zduny, 

h) w sprawie rozpatrzenia Petycji nr 1/2022 w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

3. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

5. Temat z ramowego planu pracy: Stan organizacyjny i plany edukacyjne w Przedszkolu 

Publicznym w Zdunach - posiedzenie wyjazdowe.  

Zmieniony porządek obrad przyjęto bez uwag. 

 

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

w m. Konarzew- dz. nr 254/12, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 
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Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej w m. Konarzew- dz. nr 254/12. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

w m. Konarzew -dz. nr 113/19, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umów dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej w m. Konarzew - dz. nr 113/19, 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022, 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgłoszono zapytania do projektu uchwały.  

Członkowie komisji poruszyli następujące kwestie: 

- prowadzenia sprzedaży działek o numerach ewidencyjnych 2171/3 i 2171/4 w mieście Zduny, oraz 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

działek o numerach ewidencyjnych 2171/3 i 2171/4 w mieście Zduny, 

- modernizację budynku Urzędu Miejskiego w Zdunach – min. powstanie punktu podawczego na 

parterze,   

- kary od wykonawcy za niewykonanie umowy w terminie, 

- zadania planowane do wykonania w przyszłym roku min. termomodernizacja ZSP, remont łazienek 

w SP Zduny, 

- przyczyny zmniejszenia kwoty dotyczącej dowożenia uczniów do szkół,  

- koszty utrzymania i organizacji Starej Kaflarni,  

- zagospodarowanie Ratusza,  

- stan finansowy gminy,  
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Odpowiedzi udzieliła Iwona Klepacka oraz Weronika Fabiś. W trakcie dyskusji nad stanem finansów 

gminy członkowie komisji stwierdzili, że modernizacja urzędu nie jest konieczna i powinna być 

przeniesiona na kolejny rok. 

Z uwagi na wyczerpnie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosownie.  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

rok 2022 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (3): Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena Konrady, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Ewa Chyła, Barbara Kempiak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 

2030, 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgłoszono zapytania do projektu uchwały.  

Radny Artur Wiatrak pytał o szczegóły projektu termomodernizacja obiektów użyteczności 

publicznej" – budynek Zespołu Szkół Ponadpodstawowych - termomodernizacja budynku Zespołu 

Szkół Ponadpodstawowych. 

Iwona Klepacka wyjaśniła, że ogrzewanie będzie gazowe, a PCPR partycypuje w kosztach 

utrzymania obiektu.  

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie głoszono. 

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosownie.  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 2030 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (3): Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena Konrady, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Ewa Chyła, Barbara Kempiak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Radnym przedstawiono szacunki liczbowe 

podniesienia stawek podatku od nieruchomości o 10%. Wskazując, że ministerialna podwyżka 

podatków zakłada 11,8% wzrost podatków. Zgłoszono zapytania do projektu uchwały.  

Radna Ewa Chyła zwróciła uwagę, że w tym roku Starostwo Powiatowe w Krotoszanie zmieniło 

klasyfikację gruntów i z tego tytułu mieszkańcy dostali już po 400 zł - 500 zł wzrostu podatku od 

nieruchomości za bieżący rok. Nastąpił wzrost cen energii, gazu i cen paliwa, oraz wzrost cen 
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artykułów spożywczych. Dodała, że podniesienie podatków nie jest dobrym pomyłem, gdyż 

wystarczająco nastroje społeczeństwa są rozregulowane i po co dodawać kolejne podwyżki. 

 Iwona Klepacka wskazała, że od stycznia płaca minimalna idzie w górę, wynagrodzenie nauczycieli 

wzrośnie o 7,8%. Rozumie przytoczone argumenty, ale musimy spojrzeć z perspektywy budżetu i 

rosnących, ze względu na inflację, wydatków bieżących. 

Radna Barbara Kempiak wyliczała, że rezygnując z modernizacji urzędu uzyskujemy 120 tys. zł. 

Dodała, że wiele gmin ze względów finansowanych rezygnuje z realizacji z planowanych inwestycji.  

Radna pytała czy ta podwyżka stawki podatków wymuszona jest przepisem czy to jest nasza decyzja. 

Radna Ewa Chyła zaproponowała, aby podatki podnieś o 5 % i zrezygnować z remontu urzędu.  

Iwona Klepacka wyjaśniła, że ustalenie wysokości podatków zależy od Rady, jednak należy mieć na 

uwadze, że prowadzone są inwestycje i czy jesteśmy je w stanie udźwignąć finansowo.  

Następnie członkowie komisji dyskutowali nad finansami gospodarstw domowych w obecnej 

sytuacji. 

Radna Ewa Chyła prosiła o podanie skutków podwyżki podatków od nieruchomości z podziałem na 

osoby fizyczne i osoby prawne. 

Iwona Klepacka podała, że 10% wzrost podatku daje skutek dla os. prawnych w wysokości 120 tys. 

zł a dla os. fizycznych 238 tys. zł. Na podstawie maksymalnych stawek ustala się wysokość subwencji 

oświatowej, a nie w oparciu o takie jakie podatki faktycznie płacą mieszkańcy. Podatki należy ustalić 

z mocą obowiązująca z dniem 1.01 i musi być vacatio legis.  

W dłuższej dyskusji poruszano temat wysokości subwencji oświatowej, która uzależniona jest od 

ilości uczniów oraz dochodowości gminy.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała przedłożony projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania: ZA: 1, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (1) Artur Wiatrak 

PRZECIW (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady. 

Komisja negatywnie zaopiniowała projektu uchwały w przedmiotowej sprawie. 

Po dłuższej dyskusji i wymianie argumentów członkowie komisji oświaty zaproponowali wzrost 

podatku o 5% i zrezygnowania z realizacji modernizacji urzędu.  

Wniosek prowadzącą obrady poddała pod głosowanie.  

Głosowano wniosek w sprawie: Komisji oświaty stawka wzrostu podatków o 5% i rezygnacja z 

zadania modernizacja urzędu.  
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Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Projekt uchwały, negatywna opinia komisji oraz wniosek komisji stanowią załączniki do protokołu. 

f) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgłoszono zapytania do projektu uchwały.  

Radna Karolina Jankowska pytała o skutek zwyżki podatku od środków transportowych o 10%. 

Iwona Klepacka odpowiedziała, że 10% podwyżki skutkuje wpływem do budżetu 30 tys. zł w roku 

2023.  

Radny Artur Wiatrak wskazał, że jeśli podniesiony będzie podatek od środków transportowych to 

firmy będę uciekać z gminy. W okolicznych miejscowościach podatek jest niższy.  

Iwona Klepacka opowiedziała, że niektóre stawki od środków transportowych są niższe, a niektóre 

wyższe w porównaniu do stawek podatkowych w ustalanych przez gminy w powiecie krotoszyńskim.  

Radna Ewa Chyła pytała, ile wynosi roczny dochód z podatków od środków transportowych.  

Iwona Klepacka opowiedziała, że roczny dochód z podatku od środków transportowych wynosi 280 

tys. zł.  

W toku dyskusji Radni wskazali, że skutek podwyżki podatku od środków transportowych jest 

nieznaczny i przy wzrostach cen paliwa i innych usług nie należy podnosić podatku od środków 

transportowych.  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

Wyniki głosowania: ZA: 0, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: PRZECIW (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, 

Magdalena Konrady, Artur Wiatrak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działek o numerach ewidencyjnych 2171/3 i 2171/4 w mieście Zduny 

Projekt uchwały przedstawiła Weronika Fabiś. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z 

uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie.  

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działek o numerach ewidencyjnych 

2171/3 i 2171/4 w mieście Zduny.  
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Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

i) w sprawie rozpatrzenia Petycji nr 1/2022 w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Projekt uchwały przedstawiła Barbara Fornal. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia Petycji nr 1/2022 

w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 3. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

W tym punkcie Barbara Fornal przedstawiła informację ze złożonych oświadczeń majątkowych za 

2021 rok. Pytań, uwag do przedłożonej informacji nie złożono.  

Informacje na temat złożonych oświadczeń majątkowych stanowią załączniki do protokołu.  

 

Pkt. 4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie nikt głosu nie zajął. Ustalono termin kolejnego posiedzenia.  

 

Pkt. 5. Temat z ramowego planu pracy: Stan organizacyjny i plany edukacyjne w Przedszkolu 

Publicznym w Zdunach - posiedzenie wyjazdowe. 

Po omówieniu materiałów sesyjnych członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej udali 

się do Przedszkola Publicznego w Zdunach. Z planami edukacyjnymi członków komisji zapoznała 

Kinga Kalak. Uwag do funkcjonowania przedszkola członkowie komisji nie wnieśli.  

 

 Przewodnicząca Komisji OKiKF 

mgr Karolina Jankowska – Grzybek 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  


